
 

  

 
Menighedsrådsmøde tirsdag den 9. november 
2021 
 
Mødet afholdes i Sognehuset kl. 18.00 – 21.30 
 
 
 

 
Deltagere: Bjarne Brisson Fritzbøger (fm),  Jan 
Nielsen (kv), Dorthe Fried Pedersen(kp), Michael 
Rosendal (sp), Gunder Gundersen (sp), Lene 
Lorentzen (mrep) Vita Fischer, Birgitte Steen, 
Hanne Norre, Birgitte Jakobsen, Anders Arleth, 
Bruno Madsen,  
 
Afbud:  
Vibeke Beierholm(nf), Thea Holm Larsen(ks), 
Hanne Mejlhede(sp), Marianne Søndergaard 
Kristensen, Nana Schiøtt Hansen (sp), 
 
Fraværende: 
 

Punkt 216 - beslutningspunkt Ad punkt 216 

Godkendelse af dagsorden 
 
 

Dagsorden godkendt 
 
Menighedsrådet er beslutningsdygtige 

Punkt 217 – beslutningspunkt Ad punkt 217 

Konstituering pr. 1. søndag i advent 2021 
 
Valg af formand – skal foregå ved hemmelig 
afstemning – præster har ikke stemmeret, men er 
valgbare. 
 
Valg af næstformand – skal foregå ved hemmelig 
afstemning – præster har ikke stemmeret , men er 
valgbare. 
 
Valg til de øvrige enkeltmandsposter behøver ikke at 
foregå som hemmelig afstemning: 
 
Kirkeværge 
Kontaktperson 
Kasserer 
Sekretær 
Bygningssagkyndig 
Underskriftsberettigede 
 

 
 
Følgende blev foreslået: 
Bjarne Fritzbøger - enstemmigt valgt – 8  
 
 
Følgende blev foreslået: 
Vibeke Beierholm – enstemmigt valgt – 8 
 
 
Afstemningerne foretages ved håndsoprækning 
 
 
Jan Arild Nielsen 
Dorthe Fried Pedersen 
Dorthe Fried Pedersen 
Valget udsættes til MR mødet i dec 
Stig Lykke, Lone Bachs arkitekter 
Formand og kasserer, jfr. forretningsorden 

Punkt 218 – orienteringspunkt Ad punkt 218 

Meddelelser fra formanden 
Orientering fra FU 
 
 

Formanden orienterede om: 
 
Den påtænkte indførsel af coronapas ved kirkelige 
handlinger, hvor der er over 200 deltagere. 
Der kommer meddelelse fra Stiftet senest fredag. 
 



Biskoppen har meddelt, at vi kan afholde 
udfyldningsvalg den 3. maj 2022. 
 
Olga Fonden – det er meget svært at finde 
fundatser for fonden – der findes ikke nogle bilag. 
Punktet tages med på næste møde. 
 
Dagsordner og referater fra 
menighedsrådsmøderne skal på hjemmesiden 
hurtigere end det foregår nu – formanden beder 
om, at både dagsorden og referat fra møderne 
okt og nov bliver lagt op. 
 
Formanden foreslår, at vi genkonstituerer alle 
vores interne udvalg, når vi har afholdt 
udfyldningsvalg. 
 

Punkt  219 – beslutningspunkt/orienteringspunkt Ad punkt 219 

SU/AMU/Arb. grp – samarbejde 
 

IAB 
Dette punkt tages af dagsordnen som 
standardpunkt, men kan sættes på, når det er 
nødvendigt. 

Punkt 220 – beslutningspunkt/orienteringspunkt Ad punkt 220 

Opfølgning på ny struktur/ledelse 
Konkrete arbejdsmiljø tiltag- (FAR) 
Arbejdet med ny struktur 
 
Fremtidig ledelsesstruktur. 
 
SU foreslår, at Lederteam i samarbejde med 
medarbejderrepræsentanten kommer med et udkast 
til fremstidig ledelsesstruktur. Udkastet skal 
fremlægges i SU inden det kommer på MR-møde. 
 

Der er afholdt et møde om den ny struktur. 
Det forventes, at der kan fremlægges et forslag til 
ny struktur på MR mødet i DEC, efter det har 
været behandlet på SU møde. 
 
Kontaktpersonen har rykket FAR for referat af 
vores arbejdsmiljødag – der udtales utilfredshed 
med deres langsommelige arbejde. 
 
 

Punkt 221 – orienteringspunkt Ad punkt 221 

Formalia vedr. medarbejderrepræsentantens 
deltagelse i MR møder (bilag 1) 

Det anbefales, at det medsendte bilag 
gennemlæses. 

Punkt 222 – beslutningspunkt Ad punkt 222 

Langtidsbudgettering af indkøb af IT og maskiner 
Bilag 2 - tilgår 

Udsættes til næste møde 

Punkt 223 – beslutningspunkt Ad punkt 223 

Godkendelse af kvartalsrapport 3. kvartal 
Bilag 3 

Kvartalsrapporten for 3. kvartal er godkendt med 
bemærkning om, at det skal undersøges, hvilke 
udgifter der har været på præsteboligen. 

Punkt 224– beslutningspunkt Ad punkt 224 

Udvalgsarbejde og kommissorier. 
 
Punktet tages op på foranledning af Frivilligeudvalget, 
der gerne vil være et selvstændigt udvalg. 
 
 

Punktet udgår 
 
Frivillige udvalget lægges i dvale i en periode. Dog 
ønsker de stadig, at ansøgningen om midler på 
budget 2022 er aktiv.  
 
Frivilligeudvalget aktiveres igen, når der har været 
udfyldningsvalg. 



 
Menighedsrådet udtrykker stor glæde og 
taknemmelighed over de frivilliges indsats. 
 

Punkt 225 – beslutningspunkt Ad punkt 225 

Budget 2022 – oplæg 
 
Bilag tilgår 
 
FM har søgt om udsættelse af afleveringen – vi 
afventer svar fra provstiet. 
 

Udsættes til næste møde, idet de udmeldte 
budgettal fra Provstiet skal rettes. 

Punkt 226 - beslutningspunkt Ad punkt 226 

Nyvalg til kommunikationsudvalget.  
Punktet sættes på MR mødet i DEC 2021, hvor der 
skal ses på kommissoriet, arbejdsbeskrivelse og 
person- sammensætning – samt være nyvalg til 
udvalget. 
 
 

Punkt 227 – beslutningspunkt Ad punkt 227 

Sammenlægning af AMU og SU 
Jfr. cirkulære om samarbejde og SU i staten §8 – 
aftaler om ændret organisering. 
”For at styrke arbejdsmiljøarbejdet kan der aftales en 
anden organisering fx sammenlægning af AMU og SU 
 
Kontaktpersonens kommentarer: 

1. Aftalen indgås mellem MR og de 
forhandlingsberettigede organisationers 
repræsentanter. 

2. Aftalen skal opfylde minimumskrav fastsat i 
Arbejdstilsynets bekendtgørelse om 
samarbejde om sikkerhed og sundhed. 

3. Alle repræsentanter i det kombinerede udvalg 
skal have tilbud om den lovplugtige 
arbejdsmiljøuddannelse 

 
Kontaktpersonens betragtninger: 
Set i lyset af  organisationens størrelse og besværet 
med at få medarbejdere til at påtage sig opgaverne i 
de to udvalg, vil det i min optik være en win-win 
situation at sammenlægge de to udvalg. 
 
SU tilslutter sig sammenlægning af AMU og SU (ref. 
SU møde 281021) 
 
AMU tilslutter sig sammenlægningen af AMU og SU 
(ref. AMU møde 211021) 

Menighedsrådet tilslutter sig sammenlægningen 
af SU og AMU. 

Punkt 228 – beslutningspunkt Ad punkt 228 

Kirkehøjskolens forespørgsel om brug af vores lokaler 
4 gange i første halvår 2022 
 

Birgitte Steen orienterede om Kirkehøjskolens 
forespørgsel – Der er fremsendt flere 
henvendelser, men ikke kommet noget svar retur. 



Michaels kommentarer: 
Vi bliver nødt til at skelne mellem vores egne 
aktiviteter og aktiviteter udefra. 
Egne aktiviteter: Fællessang, Onsdagscafe, 
Eftermiddagshøjskole mm. 
Aktiviteter udefra: Højskoleforeningen, eft. 
Kirkehøjskolen 
 
Højskoleforeningen betaler for lån af lokaler – det bør 
kirkehøjskolen også gøre, disse aktiviteter er nødt at 
stilles lige 

Emnet blev debatteret. Kirkehøjskolen har ikke 
tidligere betalt for lån af lokalerne. 
 
Spørgsmålet om Hvorvidt Kirkehøjskolen kan 
benytte lokalerne gratis sendes til skriftlig 
afstemning. Der svares ja, hvis de må benytte 
lokalerne gratis. Der svares nej, hvis de skal 
betale for lån af lokalerne. Der er udleveret 10 
stemmesedler. 
Afstemningningens udfald: 
Ja: 6 
Nej: 3 
Blank: 1 
 
Det er derfor besluttet, at Kirkehøjskolen må 
benytte lokalerne gratis. 

Punkt 229 – beslutningspunkt Ad punkt 229 

Kollektliste 2022 
 
Bilag 4 

Det er en gentagelse af kollektdagene for 2021.  
 
Kollektlisten er godkendt. 

Punkt 230 – beslutningspunkt Ad punkt 230 

Godkendelse af referater fra: 
1. AMU (bilag 5) 
2. SU (bilag 6) 
3. Budget udvalg (bilag 7) 
4. Aktivitetsudvalg ./. 
5. Kommunikationsudvalg (der er ikke afholdt 

møde)./. 
6. Udsmykningsudvalg (bilag 8) 

 
7. Bygningsudvalg ./. 
8. Kirkegårdsudvalget (bilag 9) 
9. Renoveringsudvalget ./. 

 
 

 
Godkendt 
Godkendt 
Godkendt 
 
 
 
Der er kommet en donation fra Danbolig Holbæk 
– Godkendt 
 
Godkendt 
Der er skrevet forord til arkitektkonkurrencen. 
 
 

Punkt 232 - beslutningspunkt Ad punkt 232 

Godkendelse af protokollat for regnskab 2020 
 
Bilag 10 
 

Protokollatet for regnskab 2020 er godkendt, 
BDO’s kommentarer er taget til efterretning. 

Punkt 233 – orienteringspunkt Ad punkt 233 

Orientering fra: 
Præsterne 
 
 
 
 
Midlertidige ledelse 
Kasserer 
Kontaktperson 
 
 
 

 
Michael opfordrer til at vi hjælper de nye 
konfirmander med at lære at gå i kirke. Der 
har været afholdt en meget fin alle Helgen.  
Gunder synes det går godt og tingene virker. 
 
IAB 
IAB 
Den årlige arbejdsmiljødrøftelse er den 26. 
november 2021. 
 



Kirkeværge 
 
 
 
Medarbejderrepræsentant  
 

Det er utrolig svært at få håndværkere. Der 
foregår små reparationer. Og en kraftig 
rengøring af klokketårnet på Østre Kapel 
 
IAB 

Punkt 234 Ad punkt 234 

Eventuelt 
 

IAB 

 
Bjarne Brisson Fritzbøger, Formand 
 
 
 
 
 


